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Přítomni: prezenční listina 

 

Omluveni: prezenční listina  

 

Hosté:  prezenční listina 

 

Schůzi zahájil předseda VEZ J. Bauer v 8.00 hod. Připomněl, že schůze byla svolána na 

základě usnesení č. 23, přijatého na 4. schůzi, konané dne 7. října t. r. Pozvánky byly všem včas 

rozeslány a návrh pořadu mají poslanci k dispozici. Předseda J. Bauer dal hlasovat o pořadu 

schůze, poslanci souhlasili /hlasování 9–0–0 je zachyceno v příloze/. 

 

Schválený návrh pořadu 
1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání Evropské rady 

v Bruselu ve dnech 28. – 29. října 2010 

2. Sdělení předsedy 

3. Různé 

 

1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání Evropské 

rady v Bruselu ve dnech 28. – 29. října 2010 

 

Př. J. Bauer přivítal na schůzi výboru předsedu vlády ČR RNDr. Petra Nečase  

a předal mu slovo, aby informoval o pozicích, které bude ČR zastávat na zasedání Evropské 

rady v Bruselu ve dnech 28. – 29. října 2010. 

Premiér P. Nečas informoval, že na zasedání Evropské rady budou diskutována  

4 témata: 1.) zpráva Task Force, 2.) příprava konference ke klimatu v Cancúnu, 3.) summit 

G20 v Soulu a 4.) summity se strategickými partnery. 

Ad 1.) Ke zprávě Task Force premiér P. Nečas sdělil, že již od května probíhala 

diskuse všech členských států o zajištění rozpočtové odpovědnosti a makroekonomické 

stability. Hlavním cílem ČR je vytvoření mechanismů pro zajištění vynutitelné fiskální 

disciplíny a dosažení stability Eura.  

Navržen je tzv. mechanismus obráceného hlasování, kde ČR vidí problém ve vztahu 

ke svému právnímu řádu a usiluje o zavedení pojistky, aby tento mechanismus nebyl 

opakovaně používán. Konstatoval také, že mechanismus oslabuje pozici Evropské rady vůči 

Komisi.  

Premiér Nečas uvedl, že Francie a Německo navrhují vytvořit stálý mechanismus pro 

případ krizí. Pro ČR je rozhodující, zda případná změna primárního práva bude představovat 

další přenos pravomocí z  národní úrovně ve prospěch Evropské unie či nikoliv. V této 

souvislosti se vláda ČR zavázala podrobit jakoukoliv zásadní změnu smluv schválení 

v referendu. 

Ad 2.) Dalším bodem diskuse Evropské rady bude navýšení závazku redukce 

skleníkových plynů. Základní podmínkou je zapojení světových hráčů jako USA, Japonska, 

Číny, Ruska, Brazílie a dalších. V  opačném případě by docházelo ke snižování 

konkurenceschopnosti EU ve vztahu k ostatním světovým ekonomikám. 

Ad 3.) Na Summitu G20, který se bude konat v Soulu ve dnech 11. – 12. listopadu t. r., 

hodlá EU prosazovat zdanění finančního sektoru na globální úrovni. ČR tuto iniciativu 

nepodporuje. 

Ad 4.) Do konce tohoto roku proběhnou tři důležité summity se třetími zeměmi. 

Summit EU-USA se uskuteční 20. listopadu t. r. v  Lisabonu, bude zaměřen především na 

ekonomické otázky, bezpečnost, růst a pracovní místa. 
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Cílem summitu EU-Rusko konaného dne 7. prosince t. r. bude prohloubení spolupráce 

v obchodních otázkách a problematika lidských práv. Česká republika podporuje vstup Ruska 

do WTO za podmínky splnění nezbytných přístupových závazků. 

Summit EU-Ukrajina bude zaměřen na jednání o dohodě o přidružení, ze zvláštním 

zaměřením na obsáhlou a komplexní dohodu o volném obchodu. Důraz bude kladen na 

posílení sdílených demokratických hodnot. Uskuteční se dne 22. listopadu t. r.  

Př. J. Bauer se v rámci rozpravy zeptal, jakou pozici zastává ČR v diskusi o zavádění 

šesti nových daní, nové finanční perspektivy a také zohledňování nákladů penzijní reformy. 

Posl. V. Paggio uvedl, že jej potěšilo, když premiér P. Nečas zmínil, že jakékoliv 

změny smluv Evropské unie by musely být schváleny referendem v ČR. Zeptal se také, jestli 

má ČR stanoveno určité maximální procento pro snížení emisí skleníkových plynů, které při 

vyjednáváních v Evropské radě nebude chtít překročit. 

Premiér P. Nečas odpověděl, že ČR není příznivcem zavádění nových daní. 

Nepřistoupila ani k zavedení bankovní daně.  

K započítávání nákladů na penzijní reformu řekl, že jde o velmi problematickou 

otázku, kdy se tzv. nepravidelné výdaje započítávají pouze na stranu výdajů,  čímž se zvyšuje 

deficit veřejných financí. 

K otázce emisí premiér P. Nečas řekl, že zvyšování závazků pouze na straně EU 

nepovažuje za prospěšné, protože tím dojde k neúměrnému snížení konkurenceschopnosti ve 

světě. 

Referendum považuje za důležité v otázce změny primárního práva při určování 

funkční právní úpravy pro fungování krizového managementu. V tomto případě však zřejmě 

nepůjde o změnu pravomocí. 

Premiér P. Nečas slíbil členům výboru, že je bude následně informovat o výsledcích 

jednání Evropské rady. 

 

2. Sdělení předsedy 
 

Př. J. Bauer informoval členy výboru o meziparlamentním zasedání na téma "Doba po 

krizi – výzvy pro Evropu", které se uskuteční ve dnech 8. – 9. listopadu t. r. v Evropském 

parlamentu. Poslanci nominovali čtyřčlennou delegaci: př. J. Bauera, mpř. F. Novosada, posl.  

D. Váhalovou a posl. T. Chalupu, jako náhradníka posl. V. Paggia. /usn. č. 24, hlasování 11-0-0 

je zachyceno v příloze/.  

Př. J. Bauer také připomněl setkání s českými europoslanci, které se uskuteční v Senátu 

dne 4. listopadu t. r. Účast prozatím přislíbili posl. J. Chalánková, posl. A. Putnová a posl.  

V. Paggio. 

Př. J. Bauer dále navrhnul přijmout usnesení, kterým jej výbor pověří k  přípravě  

a svolání následující schůze. Poslanci přijali usnesení, kterým zmocnili předsedu výboru ke 

stanovení termínu příští schůze, k jejímu svolání a k přípravě jejího pořadu /usn. č. 25, hlasování 

11-0-0 je zachyceno v příloze/. 

 

3. Různé 

 

Posl. J. Chalánková navrhla pozvat na některou z příštích schůzí ministra zemědělství, 

aby členy výboru informoval o vývoji vyjednávání dotací do zemědělství. 

Mpř. S. Marková navrhla jako další téma k diskusi problematiku lidských práv. 

Konstatovala, že dosud nebyl jmenován zmocněnec vlády pro lidská práva. 

Př. J. Bauer sdělil, že dosud nebyl jmenován ani státní tajemník pro evropské 

záležitosti, se kterým výbor po jeho jmenování určitě naváže těsnou spolupráci. Informoval 
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také, že na některou z  příštích schůzí bude pozván velvyslanec Maďarska, aby výboru 

představil priority maďarského předsednictví, které započne 1. ledna 2011. 

 

 

 

Schůze skončila v 9.00 hodin. 

 

/zapsala Eva Hadravová/ 

 

 

 

 

 

Josef Šenfeld v. r.      Jan Bauer v. r. 

ověřovatel výboru     předseda výboru 


